

At 7:35 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

THURSDAY, NOVEMBER 20, 1986

(3)

The Standing Committee on Agriculture met at 11:12 o'clock a.m. this day, the Chairman, Lee Clark, presiding.

Members of the Committee present: Vic Althouse, Harry Brightwell, Lee Clark, Bill Gottselig and Arnold Malone.

Acting Members present: Anne Blouin for Lise Bourgault, and Jack Scowen for Bill Gottselig.

Other Member present: Walter Van de Walle.

In Attendance: From the Library of Parliament: Sonya Dakers and Sally Rutherford, Research Officers.

Witnesses: From the Department of Agriculture: Dr. K.J. McKenzie, Director, Inputs and Technology Division; and Dr. E. Pidgeon, Head, Agriculture Chemicals, Inputs and Technology Division.

In accordance with its mandate under Standing Order 96(2) and the First Report of the Sub-Committee on Agenda and Procedure concurred in on Wednesday, November 5, 1986, the Committee commenced a study of farm input costs.

The witnesses made a statement and answered questions.

By unanimous consent, the Committee proceeded to consider its business.

On motion of Harry Brightwell, it was agreed,—That the Order adopted by the Committee on Thursday, October 16, 1986, authorizing the printing of 100 copies of its Minutes of Proceedings and Evidence be hereby rescinded, and that the Committee's Minutes of Proceedings and Evidence be printed in the quantity established by the Board of Internal Economy.

On motion of Arnold Malone, it was agreed,—That representatives of the Alberta Soft Wheat Growers Association be invited to appear before the Committee next week to provide evidence on matters relating to wheat production.

Questioning of the witnesses resumed.

It was agreed,—That the following organizations be invited to appear before the Committee to provide evidence regarding farm input costs:

Manitoba—North Dakota Zero-Tillage Farmers Association
 Manitoba Farm Business Association
 Keystone Agricultural Producers
 Western Canadian Wheat Growers Association
 Ontario Federation of Agriculture
Union des producteurs agricoles du Québec
 Maritime Farmers Council
 British Columbia Federation of Agriculture
 Canadian Federation of Agriculture
 National Farmers Union
 Prairie Pools, Inc.
 Canadian Organic Growers
 Crop Protection Institute of Canada

À 19 h 35, les travaux du Comité sont suspendus jusqu'à ce que le président le convoque de nouveau.

LE JEUDI 20 NOVEMBRE 1986

(3)

Le Comité permanent de l'agriculture se réunit à 11 h 12 sous la présidence de Lee Clark, (*président*).

Membres du Comité présents: Vic Althouse, Harry Brightwell, Lee Clark, Bill Gottselig et Arnold Malone.

Membres suppléants présents: Anne Blouin pour Lise Bourgault et Jack Scowen pour Bill Gottselig.

Autre député présent: Walter Van de Walle.

Aussi présentes: De la Bibliothèque du Parlement: Sonya Dakers et Sally Rutherford, attachées de recherche.

Témoins: Du ministère de l'Agriculture: K.J. McKenzie, directeur, Division des facteurs de production et de la technologie; et E. Pidgeon, chef, Produits chimiques agricoles, Division des facteurs de production et de la technologie.

Conformément aux pouvoirs que lui confère le paragraphe 96(2) du Règlement et au premier rapport du Sous-comité du programme et de la procédure adopté le mercredi 5 novembre 1986, le Comité entreprend l'étude des coûts des intrants agricoles.

Les témoins font une déclaration et répondent aux questions.

Du consentement unanime, le Comité discute de son règlement interne et de ses travaux futurs.

Sur motion de Harry Brightwell, il est convenu,—Que l'ordre adopté par le Comité le jeudi 16 octobre 1986 autorisant la publication de 100 exemplaires de ses Procès-verbaux et témoignages soit abrogé et qu'il soit publié le nombre d'exemplaires établi par le Bureau de régie interne.

Sur motion d'Arnold Malone, il est convenu,—Que des représentants de l'*Alberta Soft Wheat Growers Association* soient invités à comparaître devant le Comité la semaine prochaine pour témoigner sur des questions relatives à la production du blé.

L'interrogatoire des témoins se poursuit.

Il est convenu,—Que les organismes suivants soient invités à comparaître devant le Comité pour témoigner dans le cadre de son étude sur les coûts des intrants agricoles:

Manitoba—North Dakota Zero-Tillage Farmers Association
 Manitoba Farm Business Association
 Keystone Agricultural Producers
 Western Canadian Wheat Growers Association
 Ontario Federation of Agriculture
Union des producteurs agricoles du Québec
 Maritime Farmers Council
 British Columbia Federation of Agriculture
 Fédération canadienne de l'agriculture
 National Farmers Union
 Prairie Pools, Inc.
 Canadian Organic Growers
 Crop Protection Institute of Canada